

中国与美国俄勒冈州 民间交流桥梁

美国俄勒冈州-中国理事会(Oregon China Council)是2004年建立,注册于美国俄勒冈州的一间501(c)(3)型非营利组织。理事会致力于促进中国与俄勒冈州之间的相互尊重和繁荣,着重于通过促进贸易与商务、气候与可持续发展、文化、教育、体育以及旅游等领域的民间交流,以加强中国与俄勒冈州,特别是与俄勒冈州官方友好省州中国天津市(省级)和福建省深厚积极的友好关系。

理事会旗下设有四个分支机构,其中包括俄勒冈州-天津友好省州协会、俄勒冈州-福建友好省州协会、涵盖俄勒冈州南部和东部地区的两个区域分会,每个分支机构均由一位俄勒冈州立法委员担任主席。理事会同时还有教育、文化、政府关系三个委员会分管、支持对应领域事宜。理事会所有成员,包括常务理事和董事,均为志愿者,理事会没有任何雇佣人员。

2006年, 俄勒冈州议会作为美国首个将与中国友好省州关系进行立法的州(OR 285A. 148), 确立中国与俄勒冈州之间省州(直辖市)级别交流的可持续性与合法性。2025年俄勒冈州议会延续该委员会,参众两院议长联合领导,并通过《对华友好决议(SCR32)》,延续对中美省州合作的坚定承诺。俄勒冈州-中国理事会严格遵守相关法律并在此法律框架内促进中国友好省州与俄勒冈州间的民间交流。



理事会俄州东部分会



理事会重要会议 - 中国驻旧金山总领事张建敏会见俄勒冈州州长Tina Kotek



理事会俄州南部分会



俄勒冈州-中国友好委员会及《对华友好决议(SCR32)》



理事会2023友好访问团造访天 津南开中学



理事会中日韩三国年度文化汇演 中国驻旧金山总领馆文化参赞王文 辉到场致辞



理事会组织中国大使馆吕江公使、中国驻旧金山总领馆张建敏总领事访问俄勒冈州州长Tina Kotek及俄勒冈州东部盛名牛仔庆典--Pendleton Round Up



A nonprofit organization supports people-to-people exchanges between Oregon and CHINA

Oregon China Council is an Oregon-based bipartisan 501(c)(3) not-for-profit organization that focuses on improving mutual respect and prosperity between Oregon and China. Our efforts are grounded in our history of promoting friendship and positive foreign relations between Oregon and China through sub-national, people-to-people exchanges in trade and commerce, climate and sustainability, culture, education, sports, and tourism, leveraging Oregon's official sister-state relationships with Tianjin Municipality (Provincial-level) and Fujian Province. The Council concludes with four sub-chapters, including two sister state associations for Tianjin and Fujian, and two regional chapters covering Southern and Eastern Oregon. An Oregon state legislator chairs each sub-chapter. All Ex-officio and board members are volunteers, and the Council has no paid staff.

In 2006, the Oregon State Legislature became the first in the nation to pass a statute codifying the sister state relationships with China (OR 285A.148), ensuring the sustainability and legality of sub-national exchanges between Oregon and China. In 2025, the Oregon State Legislature renewed the committee under the joint leadership of the Senate President and the House Speaker, and passed the Friendship with China Resolution (SCR32), reaffirming Oregon's strong commitment to subnational cooperation between Oregon and China. Oregon China Council strictly adheres to the law and operates within the framework of the law.



OCC Eastern Oregon Chapter



OCC Meeting - Chinese Consul General in S.F. Jianmin Zhang and Oregon Governor Tina Kotek



OCC Southern Oregon Chapter



Oregon China Sister State Committee and "Resolution SCR 32"



OCC 2023 Goodwill Mission visits Tianjin Nankai High School



OCC Annual China-Japan-South Korea Cultural Performance Chinese Consulate Cultural Counselor Wenhui Wang remarks



OCC hosted the Chinese Embassy Commerce Counselor Jiang LV and the Chinese Consul General in S.F. Jianmin Zhang in Pendleton Round Up, meeting with Oregon Governor Tina Kotek